

وزارة التعليم العالي و البحث العلمي

جامعة الشاذلي بن جديد الطارف

كلية الحقوق و العلوم السياسية

قسم الحقوق

المستوى = سنة ثانية ليسانس

المقياس = مصطلحات انجليزية

السداسي = الأول

الأستاذة = قصاب بشرى

محاضرة رقم 01 مصطلحات انجليزية

Word	Translation
القانون الجنائي	Criminal law
قانون العقوبات	Penal code
سلوك إجرامي	Criminal behavior
تدبير امني و احترازي	Security and precautionary measures
أركان عامة للجريمة	Crime general elements
أسباب الإباحة	Permissibility reasons
موانع العقاب	Impediments topunishment
الإجراءات الجزائية	Penal procedures
تنظيم السجون	Prisons organization
القانون الجمركي	Customs law
الرشوة	Bribery
اختلاس الأموال العامة	Embezzlement of public funds
القانون الإداري	Administrative law
الجنح و المخالفات	Misdemeanors and violations

تعريف الالتزام

الالتزام بمفهومه الشرعي هو إيجاب الشخص أمر على نفسه إما بإرادته أو بإيجاب لشرع له بالأشياء التي يجنيها الإنسان على نفسه باختياره أو بإرادته مثل التزام البائع بتسليم السلع إلى المشتري أو التزام المشتري بتسليم الثمن إلى البائع .

كما يعرف الالتزام على انه علاقة قانونية بين شخصين يكون بمقتضاها لأحد طرفي العلاقة وهو الدائن في أن يتقاضى شيء من الطرف الآخر وهو المدين .

Definition of commitment

In its legal sense is a person's obligation to do something upon himself either by his will or by an obligation that was legislated for him. The things that a person imposes on himself by choice or by his own will such as the seller's obligation to deliver the goods to the buyer or the buyer's obligation to deliver the price to the seller.

أنواع الالتزام

من حيث استحقاقه لحماية

التزام مدني = و يتكون من عنصرين

المديونية = علاقة قائمة بين الطرفين

المسؤولية = الحماية القانونية عن طريق الإجراءات القانونية

الالتزام الطبيعي = يتكون من عنصر واحد وهو المديونية و هو حق يعترف به القانون لكن لا يحميه .

من حيث طريقة تنفيذه

الالتزام العيني = هو عندما يلزم القانون الشخص تنفيذ عين ما التزم به لمن يلتزم ببناء بيت لشخص ما فهو ملزم بتنفيذ التزامه عينا

الالتزام المقابل = وهو تنفيذ الالتزام بعوض غير ذلك المتفق عليه .

Types of commitment

In terms of its entitlement to protection

Civil commitment: it consists of two elements:

Indebtedness: a relationship existing between two parties

Liability: legal protection through legal procedures

Natural obligation: consists of one element, indebtedness, which is Wright recognized by the law but not protected.

In terms of implementation:

In-kind obligation: when the law requires a person to carry out exactly what he has committed to doing, whoever commits to building a house for someone, is obligated to carry out his obligation in kind

Counter obligation: the implementation of the obligation in exchange for something other than what was agreed upon